

Материнство, рожденное в молитве / Motherhood Born Through Prayer

1 Царств 1:1-20 / 1 Samuel 1:1–20

Пс.126:3 Вот наследие от Господа: дети; награда от Него – плод чрева.

Ps.127:3 Behold, children are an inheritance of Yahweh, the fruit of the womb is a reward.

Быт 1:27-28 И сотворил Бог человека по образу Своему, по образу Божию сотворил его; мужчину и женщину сотворил их. И благословил их Бог, и сказал им Бог: **плодитесь и размножайтесь**, и наполняйте землю, и обладайте ею...

Gen.1:27-28 ²⁷And God created man in His own image, in the image of God He created him; male and female He created them. ²⁸God blessed them, and God said to them, “**Be fruitful and multiply**, and fill the earth, and subdue it...”

Суд.21:25 ...каждый делал то, что ему казалось справедливым

Jud.21:25 ...everyone did what was right in his own eyes.

I. Важность молитвы / The Importance of Prayer

1Цар.1:18 ...и лицо ее не было уже [печально], как прежде.

1Sam.1:18 ...and her face was no longer sad.

II. Действенность молитвы / The Effectiveness of Prayer

1Цар.1:10 И была она в скорби души, и молилась Господу, и горько плакала

1Sam.1:10 And she, bitter of soul, prayed to Yahweh and wept despondently.

Пс.41:6 Что унываешь ты, душа моя, и что смущаешься? Уповай на Бога, ибо я буду ещё славить Его, Спасителя моего и Бога моего

Ps. 42:5 Why are you in despair, O my soul? And why are you disturbed within me? Wait for God, for I shall still praise Him, For the salvation of His presence.

III. Характер молитвы / The Character of Prayer

1Цар.2:11 И дала обет, говоря: “Господи Саваоф...”

1Sam.1:11 And she made a vow and said, “O Yahweh of hosts...”

- **Анна молилась Господу воинств / Hannah prayed to the Lord of Hosts**
- **Анна молилась с постом / Hannah prayed with fasting**
- **Анна молилась с верой / Hannah prayed with faith**

1Цар.2:11 и дала обет, говоря: Господи Саваоф! если Ты призришь на скорбь рабы Твоей и вспомнишь обо мне, и не забудешь рабы Твоей и дашь рабе Твоей дитя мужеского пола, то я отдам его Господу на все дни жизни его...

1Sam.1:11 And she made a vow and said, “O Yahweh of hosts, if You will indeed look on the affliction of Your maidservant and remember me and not forget Your maidservant, but will give Your maidservant a seed amongst men, then I will give him to Yahweh all the days of his life...”

- Анна молилась со слезами / Hannah prayed with tears
- Анна молилась с настойчивостью / Hannah prayed with persistence
- Анна молилась с дерзновением / Hannah prayed with boldness

Евр.4:16 Посему да приступаем с дерзновением к престолу благодати, чтобы получить милость и обрести благодать для благовременной помощи.

Heb.4:16 Therefore let us draw near with confidence to the throne of grace, so that we may receive mercy and find grace to help in time of need.

- Анна молилась тайно / Hannah prayed privately
- Анна молилась конкретно / Hannah prayed specifically

1Цар.1:11 ...если Ты призришь на скорбь рабы Твоей и вспомнишь обо мне, и не забудешь рабы Твоей и дашь рабе Твоей дитя мужеского пола, то я отдам его Господу на все дни жизни его...

1Sam.1:11 ... if You will indeed look on the affliction of Your maidservant and remember me and not forget Your maidservant, but will give Your maidservant a seed amongst men, then I will give him to Yahweh all the days of his life...

- Анна молилась не эгоистично / Hannah prayed unselfishly

IV. Утешение молитвы / The Comfort of Prayer

1Цар.1:17 И отвечал Илий: Иди с миром, и Бог Израилев да исполнит прошение твоё, чего ты просила у Него.

1Sam.1:17 Then Eli answered and said, “Go in peace; and may the God of Israel grant your petition that you have asked of Him.”

Чис.6:24-26 Да благословит тебя Господь и сохранит тебя; да призрит на тебя Господь светлым лицом Своим и помилует тебя; да обратит Господь лице Своё на тебя и даст тебе мир

Num.6:24-26 Yahweh bless you, and keep you; Yahweh make His face shine on you, and be gracious to you; Yahweh lift up His face on you, and give you peace.

1Цар.1:18 ...Да найдёт раба твоя милость в глазах твоих...

1Sam.1:18 ...Let your servant-woman find favor in your sight...

2Кор.1:3-4 Благословен Бог и Отец Господа нашего Иисуса Христа, Отец милосердия и Бог всякого утешения, утешающий нас во всякой скорби нашей, чтобы и мы могли утешать находящихся во всякой скорби тем утешением, которым Бог утешает нас самих.

2Cor.1:3-4 ³Blessed be the God and Father of our Lord Jesus Christ, the Father of mercies and God of all comfort, ⁴who comforts us in all our affliction so that we will be able to comfort those who are in any affliction with the comfort with which we ourselves are comforted by God.

Рим.15:13 Бог же надежды да исполнит вас всякой радости и мира в вере, дабы вы, силою Духа Святого, обогатились надеждою.

Rom.15:13 Now may the God of hope fill you with all joy and peace in believing, so that you will abound in hope by the power of the Holy Spirit.

Иак.4:2 ...Не имеете, потому что не просите у Бога.

Jam.4:2 ...You do not have because you do not ask.

Фил.4:6 Не заботьтесь ни о чём, но всегда в молитве и прошении с благодарением открывайте свои желания пред Богом.

Phil.4:6 Be anxious for nothing, but in everything by prayer and petition with thanksgiving let your requests be made known to God.